
Protok6l nr XXXI/09

z XXXI nadrwyczajnej sesji Rady Miasta i Gminy Czerniejewo z 1 kwietnia 2009 roku.

Obrady prowadzil Przewodnicz1cy Rady Miasta i Gminy Czerniejewo Tadeusz Srymanek

Miejsce obrad: sala sesyjna Urzpdu Miasta i Gminy Czerniejewo, ul. Poznariska 8.

1. Otwarcie sesji.

Przewodnicz4cy Rady otworzyl XXXI nadzv,,yczajn4 sesjg Rady Miasta i Gminy Czerniejewo o
godz.l6uu,przywitat Panie i Pan6w Radnych, Pani4Burmistrz Danutg Grychowsk6PanaZastppc1
Burmistrza Zbigniewa Sujaka, Pani4 Skarbnik Julitq Rybak, Pani4 Mecenas Malgorzatp LeSnq
Pani4 Kierownik M-GOPS Emilie Banaszak, Pani4 Pelnomocnik Rozwi4zylvania Problem6w
Alkoholowych w Gminie Czerniejewo Jadwigg Kosmala,Pana Komendanta Komisariatu Policji w
Czerniejewie Juliana Pawlowskiego, Pana Soltysa (lista obecnoici stanowi zal. nr I),
Przewodniczqcego Mlodziehowej Rady Miasta i Gminy Czemiejewo Filipa Warchola, Pana
S zczep ana Krop aczewski e go.

2. Stwierdzenie kworum.

Przewodniczqcy Rady stwierdzil, 2e na sesji, wg listy obecnoSci, jest obecnych 15 Radnych. Rada
byla wladna do prawomocnego podejmowania uchwal. Lista obecnoSci stanowi zal. nr 2 do
protokolu.

Pani Burmistrz przedstawila zebranym, 2e powodem zwolania sesji nadzwyczajnej jest
koniecznoSd dokonania zmiany wysokoSci zacirynigcia kredytu w Wojewodzkim Funduszu
Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska w Poznaniu z 4 mIn zl na 2 mln z\ z przeznaczeniem na
budowp kanalizacji w Czemiejewie.

3. Przedstawienie porz4dku obrad.

Przewodniczqcy Rady przedstawil zebranym porz4dek obrad, kt6ry stanowi zal. nr 3.

4. Podjgcie uchwaly w sprawie zaci4gnipcia po2yczki dlugoterminowej w Wojew6dzkim
Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu.

Pani Skarbnik J. Rybak powiedziala,2e nie mapotrzeby, aby zaciryal kredlt w wysokoSci 4 mln.
zl, bo kwota po przetargu na budowE kanalizacji wyniosla niecale 3 mln. zl. brutto. W budzecie
gminy zabezpieczono czESciowo Srodki wlasne i zaistnia\a potrzeba zacirynipcia tejae po?yczki w
Wojew6dzkim Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej w kwocie opiewajqcej
maksymalnie do 2 mln zl.

Radny St. Szymkowiak zapfial, czy po ogloszonych wynikach przetargu wplynEly odwolania, czy
oferta, kt6ra zostala wybrana jest aktualna?

Pani Burmistrz odpowiedziaNa, 2e w wyniku przetargu wybrano firmg ROSKON ze Slupcy^,
wartoSi zadania opiewa na kwotE 2.999.654,8521, odwolari nie ma. WlaSnie dzisiaj o godz. 1luu
zostaN przekazany plac budowy. W najblihszym czasie, byc moze przed Swigtami pojawi siE w
niewielkim zakresie ekipa buduj4ca kanalizacjq, a po Swigtach prace bpd4 intensywniejsze.

Radny J. Owczarczak zapytal, czy jest stosowne zaciryanie kredytu mniejSzego o 2 mln, czy moae
wziqt 3 miliony, w razie gdyby byly prace dodatkowe?

Pani Burmistrz odpowiadajqc na zapytartie wyjaSnila, 2e WFOSiCW nie moZe nam dad kredytu
wedlug naszego kaprysu, tylko procent od wartoSci inwestycji. Fundusz oblicza wartoS6 kredytu,
dlatego my wnioskujemy o kredyt do 2 mln. ztitej kwoty nie moZemy przehoczyc.



Pani Skarbnik dopowiedzia\a,2e na wartoS6 tego zadania mozemy zacirynq(, kredyt do 90%o kwoty
zadatia netto, czyli do 2 mln. zl. Wiqkszej kwoty nie uzyskamy, poniewaz jest to do 90Yo koszt6w
kwalifikowalnych.

Radny SN. ZaI<rzewski zapyta\, czy jest konieczne obnizenie zadluZenia o 2 mln. zN, jeSli mamy
w budZecie wpisane na to zadanie 4 mln zl? Jesli Srodk6w zabraknie to bgdziemy musieli
podejmowa6 kolej n4 uchwalg?

Pani Skarbnik odpowiedziala, 2e bgdzie to wtedy nowe zadanie i bEdziemy wnioskowad o nowy
kredyt. W tym zadaniu kwoty sq dokladnie wyliczone i pienigdzy starczy na I etap kanalizacji
Czemiejewa.

Radny SN. Zakrzewski zapfial, czy jelIi to zadanie przekroczy kwotp okreSlon4 w przetargu, flp.
o 200 tys. zN to bgdzie nowe zadarie? Nowy kredy, zdaniem Radnego, to bpdzie jeSli mamy
zabezpieczone 4 mln zl, bierzemy kredyt 2 mln zl i brakuj e 200 tys. zl, to \qcznie mieScimy siE
w Srodkach zabezpieczonych w bud2ecie,b4dL teZ dokonujemy przesuniEd w budzecie.

Pani Skarbnik dodala,2e znanajest wartoS(, zadania i w WFOSiGW mozemy zaciryn46 kredyt
w wysokoSci do 90oh, bo na wigcej Srodk6w nie otrzymamy.

Pani Burmistrz powiedziala, 2e po czESci rozumie niepok6j Pana Radnego, bowiem w trakcie
rcalizacji rohnych zadaA wystEpowaly zadaria dodatkowe, ale to mialo miejsce przy adaptajach.
Kanalizacjajest now4 inwestycj4 w zwiqzku z czym wszystko zostalo wykosztorysowane.

Pan ZastEpca Burmistrza dodal, 2ekoniecznoSi zwolania sesji i podejmowania uchwaly dubluje siq
z tym co Rada juz podjEta dajqc dyspozycjg do zaciryniEcia kredytu w wysoko5ci 4 mln zl.
KoniecznofiCwzigla sig z zapisu art. 18 ust. 2pkt 9lit. c ustawy o samorz4dzie gminnym, gdzie
prawo wymaga opr6cz uchwalenia budzetu i dania dyspozycji do zacirynigcia kredl.tu do 4 mln zl
po rozstrzygnigciu przetargu podejmowania uchwaly na konkretnqkwotq. MySmy oglosili przetarg
na wybudowanie przykladowo 10 km sieci w Czemiejewie i ten zakres nie ulegnie zmianie, ale na
co trafi4 wykonawcy zaglqbiaj4c sip do 4 metr6w w niekt6rych miejscach tego nikt nie wie. JeSli
zajdzie koniecznoSl trzeba bqdzie dziala1 elastycznie. Historia budowy kanalizacji i oczyszczalni
podpowiada, 2e raczej rob6t dodatkowych nie ma. W Zydowie w ramach rob6t dodatkowych
doszNa cala ulica Zielona, w formie dodatkowego zlecenia.

Pani Burmistrz wspomniala,2e przy uchwalaniu budzetu RIO zaopiniowalo pozytywnie mozliwo5i
zacirynigcia 4 mln kredyu, ateraz pobieramy mniej kredytu i ponownie musi by6 wydana opinia.

Radny Sl. Zal<rzewski poprosil o potwierdzenie, 2e obnihenie wysokofici zaciryania l<redytu z 4
mlnzl do 2 mln zl skutkuje zmian4w bud2ecie?

Radny J. Owczarczak v'ryrazil swojq opiniE, 2e Rada zezwala Burmistrzowi na zacirynipcie
wy Zsze go kredytu ni? zacho dzi potr zeba.

Wiceprzewodniczqca Rady K. G6rka odczytalauchwalg nr XXXI/I76109 - stanowi zal. nr 4.

Nastgpnie Przewodniczqcy Rady poddal uchwalg pod glosowanie. Rada 15 glosami ,,2a" uchwalp
przyjpla.

S.Podjgcie uchwaly w sprawie wprowadzenia zmian do budZetu na 2009 rok

Pani Skarbnik J. Rybak powiedziala, 2e w Slad za podjgt4 wczeSniej uchwaiq konieczne jest
przyjpcie zmian do budzetu gminy. W zalqczniku nr 2 w wydatkach inwestycyjnych jednostek
budzetowych kwotE 4.750.000,00 zl zmniejsza siq o kwotg 2.000.000,0021 do kwoty
2.750.000,0021. Wydatki budzetu przed zmianq 18.638.575,4I zl umniejszone o 2 mln. zl po
zmianie bpd4 wynosid 16.638.575,4121.Integraln4 czgSciqzmian do budzetu jest zalqcznik nr 6 w
dziale 900, rozdziale 90001 gospodarka Sciekowa i ochrona w6d z kwoty 4.750.000 zl
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Pani Skarbnik dodala,2e znanajest wartoS(, zadania i w WFOSiGW mozemy zaciryn46 kredyt



pomniejszono o 2 mln zl do kwoty po zmianie 2.750.000 zl. Zmiana nastppuje r6wnie2 w
zaNqcznikuw 7 przychody i rozchody budZetu w 2009r.

Radny SN. Zabzewski zauwuzyl,2e w zalqczniku nr 7 bezpofirednio pod tabelqpowinien byt zapis
2.000.000,00 zl.

Wiceprzewodniczqca Rady odczytala uchwalE nr XXXVI77/09 - jej treit stanowi zal. nr 5.

Przewodniczqcy Rady poddal uchwalE pod glosowanie. Rada 15 glosami ,,2a" uchwatEprzyjgla.

6.Podjgcie uchwaly w sprawie przyjgcia herbu Gminy Czerniejewo

Pani Burmistrz nadmienila, 2e w 2007 roku Rada przyst4pila do opracowania herbu Gminy
Czerniejewo, a bylo to przy znacznym udziale Pana Radnego Sl. Zal<rzewskiego. Projekt herbu
zostal wyslany do Komisji Heraldycznej. Na projekcie tego herbu, kt6ry byl umieszczony w tarczy
hiszpariskiej podzielonej na skos. Z prawej strony patrzqcego bylawieaa Czerniejewa, natomiast z
drugiej strony pelikan. Wszystko bylo na czerwonym tle z zielonqpodstaw4. W6wczas to Komisia
Heraldyczna podjgta uchwalg, w kt6rej wydala negatywn4 opinig o herbie zarzucajqc iz w naszym
projekcie herbu jest niski poziom godla przedstawiaj4cego pelikana. Wskazano iz obydwa godla
nale2y umieScii obok siebie w pas poziomo, z tym, 2e godlo Czerniejewa powinno byi
umieszczone od prawej heraldycznej, d. lewej patrzqcego. Podzial tarczy nie jest konieczny i
obydwa godla maja widnie6 w jednolitym czerwonym polu. Zwr6cono uwagQ, aby ba61ziej
poprawnie wykreSli6 tarczE hiszpariskq w jej dolnej czgsci. Czynione s4 starania o pewien laur dla
gminy i herb gminy jest niezbEdny. Skoro czekaliSmy prawie dwa lata na dopracowanie kolejnego
projektu, to gdybySmy po raz kolejny rozpoczgli prace od nowa zwrocili to uplynqlaby duzo czasu.
PrzygotowaliSmy projekt herbu i w rEkach Rady jest przyjEcie herbu.

Przewodniczqcy Rady poprosil o okreslenie, czy przyjmujemy propozycjE herbu z podzialem, czy
bezpodzialu?

Radny St. Szymkowiak wypowiedzial siEzaprzyjgciem projektu herbu bezpodzialu.

Radny SL. Zal<rzewski wni6sl zmianE do $ 1 ,,Herbem Gminy Czemiejewo jest biala wieaa po
prawej pelikan po lewej stronie w polu czerwonym z zielon4podstaw4 tar czy hiszpariskiej".

Przewodni czTcy Rady oglosil przerwg , kt6ra trwala od godz. 1640 do godz. 7700 .

Przewodniczqcy Rady nadmienil,2e po konsultacjach ustalono nastppuj4ce brzmienie $ 1 projektu
uchwaly: ,,Herbem Gminy Czerniejewo jest: w tarczy hiszpariskiejbialawie2a- godlo Czemiejewa
umieszczona po prawej heraldycznej, tj. lewej dla patrzqcego i pelikan - godlo Zydowapo Gwej
heraldycznej, tj. prawej dla patrzqcego w czerwonym i zielonym polu dzielonym porio-o nu
wysoko6ci 116 tarczy". W paragrafie nastgpnym bpdzie, 2e wz6r herbu stanowi zalacznik. do
niniejszej uchwaly.

Pani Burmistrz wspomniala, 2e w opinii Komisji Henldycznej nie ma wzmianki o zielonei
podstawie. Sugestia doty czyNa tylko dolnej czpsci tar czy hiszpariskiej .

Nastgpnie Przewodniczqcy Rady poddat po glosowanie, czy tarczaz herbem nie bpdzie dzielonana
p6t.

Rada 15 glosami ,,2a" propozycjpprzyjEla.

WiceprzewodniczqcaRady K. G6rka odczytalauchwalE nrXXX/178109 - stanowi zal. nr 6.

NastEpnie Przewodniczqcy Rady poddal uchwalE pod glosowanie. Rada 15 glosami ,,2a" uchwalp
przyjgla.

Pani Jadwiga Kosmala zaprosila zabranych do dokonania oceny prac, kt6re zgloszono do konkursu
plastycznego.



Pani Burmistrz poinformowala, 2e na stronach internetowych Urzgdu Marszalkowskiego ukazala
sig informacja o zakofrczeniu prac nad wnioskami preselekcyjnymi 1 .7, gdzie zlozylismy wniosek
zwiqzarry z aktywizacj 4 go spod ar czaL.

7.Zaml<nipcie sesji.

Wobec WczerparLia porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady o godz. 171s zarnkn4l obrady XXXI
sesji, dziEkujqc Wszystkim za przybycie. Zakoftczono protok6l, kt6ry zawiera 4 strony i 6
zatrqcznikSw. Protok6NowaNa Renata Simiriska - inspektor ds. obslugi Biura Rady.

Szczegdlowy zapis audio z sesji jest dostqpny na stronie v,ww.czerniejewo.com.pl.

Wszystkie zalqczniki sqdostqtrtne w Biurze Rady.

Przewodni


